
 
 

Protokół Nr VI/11/20 

Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego 

 z dnia 03 marca 2020 r. 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Hanna Iwaniuk – Starosta  

2. Wojciech Rychlik– Wicestarosta 

3. Marcin Łabędzki – Etatowy Członek Zarządu  

4. Jadwiga Ziółkowska – Nieetatowy Członek Zarządu 

5. Tomasz Ziółkowski – Nieetatowy Członek Zarządu  

6. Anna Szubert – Sekretarz Powiatu  

7. Beata Barton – Skarbnik Powiatu  

 

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 1 

Posiedzenie Zarządu otworzyła Starosta Hanna Iwaniuk stwierdzając kworum. 

 

Punkt 2 

Proponowany porządek obrad: 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Zatwierdzenie proponowanego porządku obrad. 

3. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Zarządu w dniu 25 lutego 2020 r.  

4. Wniosek Wydziału Edukacji w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady 

Powiatu Zduńskowolskiego zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych 

prowadzonych przez powiat zduńskowolski. – ED.15.20 

5. Wniosek Wydziału Promocji, Kultury i Sportu w sprawie przyjęcia komunikatu 

o trwającym naborze wniosków na wykonanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków znajdujących się ba obszarze powiatu zduńskowolskiego. – PK.5.20 

6. Uchwały budżetowe. 



 
 

7. Sprawy różne.  

8. Wnioski Członków Zarządu. 

9. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) zatwierdził przedstawiony 

porządek obrad.  

 

Punkt 3 

10. Zatwierdzenie protokołu z posiedzenia Zarządu w dniu 25 lutego 2020 r.  

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) zatwierdził protokół                           

z dnia 25 lutego 2020 r.  

 

Punkt 4 

Wniosek Wydziału Edukacji w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 

przez powiat zduńskowolski. – ED.15.20 

 

Opinia prawna: 

„Nie wnoszę uwag pod względem formalno-prawnym”. 

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) pozytywnie zaopiniował projekt 

uchwały Rady Powiatu Zduńskowolskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 

oświatowych prowadzonych przez powiat zduńskowolski, a następnie skierował na 

stosowne komisje i sesję. 

 

Punkt 5 

Wniosek Wydziału Promocji, Kultury i Sportu w sprawie przyjęcia komunikatu 

o trwającym naborze wniosków na wykonanie prac konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru 

zabytków znajdujących się ba obszarze powiatu zduńskowolskiego. – PK.5.20 



 
 

 

Opinia prawna: 

„Nie zgłaszam uwag”. 

 

Opinia Skarbnika Powiatu: 

„Nie wnoszę uwag – potwierdzam zabezpieczenie środków finansowych w kwocie 

70 000 zł w budżecie powiatu na ww. cel”. 

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) przyjął w/w komunikat. 

 

Punkt 6 

Uchwały budżetowe. 

 

Skarbnik powiatu Beata Barton przedstawiła projekt uchwały Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego zmieniającą Uchwałę Nr VI/4/20 Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 8 stycznia 2020 r. w sprawie wykonania uchwały 

budżetowej Powiatu Zduńskowolskiego na rok 2020 (w podziale na plany finansowe 

poszczególnych jednostek organizacyjnych). 

 

Zarząd Powiatu jednogłośnie (ogółem 5 głosów „za”) podjął Uchwałę Nr VI/41/20 

zmieniającą Uchwałę Nr VI/4/20 Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego z dnia 

8 stycznia 2020 r. w sprawie wykonania uchwały budżetowej Powiatu 

Zduńskowolskiego na rok 2020 (w podziale na plany finansowe poszczególnych 

jednostek organizacyjnych). 

 

Punkt 7 

Sprawy różne. 

 

1. Nieetatowy Człowiek Zarządu Pan Tomasz Ziółkowski poprosił o przygotowanie 

szkoleń dla ludzi w sprawie higieny w firmach i zasad  jak się zachować w chwili 

ewentualnego pojawienia się koronawirusa wśród pracowników firm. Czy byłaby 

możliwość, aby sanepid na prośbę firm mógłby zapewnić podstawowe szkolenia. Czy 

są osoby, które mogłyby je przeprowadzić? Pozwoli to na zmniejszenie zachorowań 

na koronawirusa lub grypy, ponieważ ludzie będą wiedzieli jak postępować. 



 
 

 

Zarząd Powiatu poprosił o zajęcie się w/w tematem przez Naczelnika Wydziału 

Spraw Społecznych i Wspierania Przedsiębiorczości oraz przez Pana Zbigniewa 

Polka z Wydziału Organizacyjnego i Zarządzania Kryzysowego. 

  

2. Nieetatowy Człowiek Zarządu Pan Tomasz Ziółkowski zapytał czy Sanepid ma 

środki w swoim budżecie na wykonanie badań co do szkodliwości Orlika na ul. 

Jasnej w Zduńskiej Woli. 

 

Etatowy Członek Zarządu Pan Marcin Łabędzki poinformował, iż na wykonanie 

takich badań mają uprawnienia specjalistyczne firmy. 

 

Starosta Pani Hanna Iwaniuk zwróciła uwagę na wysokie koszty takich badań. 

 

Zarząd Powiatu polecił Wydziałowi Inwestycji, Funduszy Zewnętrznych dotarcie do 

dokumentów, celem sprawdzenia z jakich materiałów w/w Orlik jest zbudowany i czy 

te składniki są nadal  dopuszczane oraz sprawdzenie kto przeprowadza tego rodzaju 

badania i jakie są to koszty. 

 

3. Nieetatowy Człowiek Zarządu Pan Tomasz Ziółkowski poruszył kwestię otwarcia 

Orlika od 1 marca br., czy przyznano na niego dofinansowanie? 

 

Wicestarosta Pan Wojciech Rychlik poinformował, iż Orlik został otwarty 02 marca br. 

ponieważ została umieszczona informacja we wniosku o dotacje, iż Orlik działa od 

marca do listopada. 

 

4. Nieetatowy Członek Zarządu Pani Jadwiga Ziółkowska wyraziła zaniepokojenie 

o Powiatowe Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji z powodu zabrania kolejnych 

godzin tej jednostce.  

 

Wicestarosta Pan Wojciech Rychlik poinformował, iż na dział 804 otrzymaliśmy 

dotację na PCKSiR i Poradnię na rok 2019 w kwocie 1 773 412 zł, gdzie niedobór 

środków wyniósł 461 033 zł. Ta różnica została pokryta z innych środków powiatu. 

Mimo podjęcia bardzo drastycznych działań w ubiegłym roku, ten niedobór jest. 



 
 

Mając na względzie tak duże niedomknięcie jak w roku 2018, zostało rozesłane 

pismo do jednostek oświatowych oraz wychowania pozaszkolnego zawierające kilka 

sugestii (m.in. liczebność klas 36 osobowa). W PCKSiR arkusz organizacyjny do 06 

marca br. ma zostać przygotowany na 30 godzin na sporcie i 60 godzin na kulturze 

Ma rozpocząć się proces analiz i dyskusji do końca marca br. Koszty w tym roku 

wzrosną znacznie z uwagi na m. in. podniesione wynagrodzenia. 

 

5. Starosta Pani Hanna Iwaniuk poinformowała, iż od Łódzkiego Urzędu 

Wojewódzkiego wpłynęła skarga na uchwałę Nr XVI/4/20 Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego z dnia 30 stycznia 2020 r., w sprawie wyrażenia zgody na 

sprzedaż nieruchomości Powiatu Zduńskowolskiego położonej przy ul. Srebrnej 2A 

w Zduńskiej Woli. Organ nadzoru powziął wątpliwości , co do jej zgodności z prawem 

i zobowiązał w terminie do 5 marca 2020 r. o złożenie wyjaśnień w przedmiotowej 

sprawie - określenie powierzchni i sposobu zagospodarowania działek sąsiednich 

oraz przesłania wyrysu z mapy ewidencyjnej przedmiotowej działki i działek z nią 

sąsiadujących. 

 

Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Terenami Rozwojowymi Pan 

Jarosław Andrysiak wyjaśnił okoliczności złożenia skargi w przedmiotowej sprawie 

oraz przedstawił propozycję wyjaśnień, które zostaną przekazane pisemnie 

Wojewodzie we wskazanym terminie. 

 

Zarząd Powiatu zapoznał się z w/w sprawą.  

 

6. Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Terenami Rozwojowymi Pan 

Jarosław Andrysiak przedstawił sprawę wystąpienia do Ministerstwa Obrony 

Narodowej o odszkodowanie z powodu utraty wartości nieruchomości, znajdujących 

się w podstrefie B strefy ochrony lotniska w Łasku. Na obecną chwilę 11 pozycji 

nieruchomości Powiatu, znajdujących się w tej podstrefie, posiada łączną wartość 

24 795 020 zł. Na dzień dzisiejszy opłata związana ze skierowaniem sprawy do sądu 

to: 5% wartości, nie więcej niż 200 000 zł. W przypadku wystąpienia przez Powiat do 

sądu o utratę 10% wartości z ww. nieruchomości tj. o wartość ok. 2,5 mln zł, opłata 

sądowa wynosiłaby ok. 125 000 zł. Istnieje jednak możliwość złożenia wniosku 

o odszkodowanie za nie wszystkie nieruchomości od razu, czyli na mniejszą wartość, 



 
 

a tym samym opłata sądowa byłaby dużo mniejsza. Tak złożony wniosek do sądu 

można następnie rozszerzyć o pozostałe nieruchomości, o czym szerzej 

poinformował Pan radca prawny w dalszej części omawiania tego tematu przez 

Zarząd. 

 

Opinia zespołu Radców Prawnych w załączeniu do protokołu. 

 

Radca Prawny Pan Marcin Florczak poinformował, iż taką sprawę do sądu złożyła 

Gmina Zduńska Wola oraz Miasto Zduńska Wola. Zasugerował, aby spróbować 

oszacować w sposób jak najmniej kosztowny - różnicę wartości nieruchomości przed 

i po utworzeniu tej strefy oraz nakładów jakie trzeba poczynić, żeby dostosować 

budynki, aby w tej strefie mogły funkcjonować. Jest to potrzebne do podania wartości 

sporu. Zaproponował ewentualne wniesienie sprawy z jedną nieruchomością                     

(co pozwoli na mniejszą opłatę sądową), a w późniejszym czasie rozszerzyć 

powództwo. Opłata za rozszerzone powództwo będzie zasądzone na koniec sprawy. 

 

Zarząd Powiatu zapoznał się z w/w sprawą oraz polecił przygotowanie projektu 

Uchwały na posiedzenie Zarządu Powiatu, celem podjęcia decyzji. 

 

7. Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg Pan Piotr Pacelt poinformował, iż PKP linie 

kolejowe złożył wniosek, dotyczący wiaduktu z 1933 roku, który znajduje się nad linią 

kolejową 131 w Suchoczasach, gm. Zduńska Wola. Zdaniem PKP wiadukt jest 

w stanie niedostatecznym. Zwrócili się o przedstawienie dokumentów oceny stanu 

technicznego obiektu, sugerując, że obiekt nie będzie przebudowywany podczas 

przebudowy linii kolejowej i konserwacja tego obiektu powinien należeć do obiektu. 

Jest zawarta również informacja, iż poinformują Inspektora Nadzoru Budowlanego, 

jeśli nie otrzymają tych dokumentów. Dokumenty (ocena stanu technicznego, książka 

obiektu) zostały wykonane w ubiegłym roku i zostanie to przekazane. Pan Piotr 

Pacelt przedstawił również dokumentację zdjęciową stanu wiaduktu. 

 

Radca Prawny Pan Marcin Florczak poinformował, iż PKP zupełnie bez racji nie jest, 

gdyż przepis który reguluje kwestię wzajemnych relacji, w kwestii utrzymania takiego 

obiektu. Po stronie Zarządcy kolejowego jest konserwacja tych urządzeń. Z tych 

analiz przekazanych przez PKP wynika, iż konieczna jest przebudowa a nie 



 
 

konserwacja. Mogłoby być tak, że PKP swojego obowiązku konserwacyjnego nie 

przeprowadzało i doprowadziło to do konieczności przebudowy. Zarządca drogi 

mógłby domagać się na drodze cywilnej odszkodowania na naprawienie tej szkody. 

Może to mogłoby być podstawą do rozmów z PKP.  

 

Wicestarosta zaproponował aby wyargumentować, iż dbałość o obiekt była 

zachowana na ile była możliwa ze strony Zarządcy, ale bardziej nie mogła być bo 

wiadukt był współużytkowany poprzez podwieszenie pod konstrukcje linii trakcyjnej. 

W związku z powyższym, aby zaproponować  współdziałanie co do przebudowy 

w ramach projektu przebudowy całej linii kolejowej z środków które kolej pozyskała, 

a z naszej strony 50% wkładu własnego. 

Naczelnik Wydziału Inwestycji, Funduszy Zewnętrznych i Rozwoju Pani Katarzyna 

Stanisławska poprosiła o komplet dokumentów dotyczących w/w sprawy. 

 

Pani Elżbieta Wisińska z Powiatowego Zarządu Dróg poinformowała, iż projektant 

kolejowy do służb kolei napisał, iż do ich zadań należy: budowa skrzyżowań dróg 

z drogami kolejowymi w różnych poziomach, w razie budowy nowej lub zmiany  

istniejącej trasy linii kolejowej, zwiększenie ilości torów, elektryfikacji linii 

i zwiększenia szybkości lub częstotliwości ruchu pojazdów. 

 

Zarząd Powiatu polecił przygotowanie pisma do PKP. 

 

8. Starosta Pani Hanna Iwaniuk zaproponowała podjęcie stanowiska Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego w sprawie szybkiej kolei z Miastem Zduńska Wola 

zgodne z podjętą Uchwałą Nr VII/17/20 Rady Powiatu Zduńskowolskiego w dniu 28 

lutego 2020 r. 

 

Zarząd Powiatu (ogółem 4 głosy „za”, 1 głos „wstrzymujący” Etatowy Członek 

Zarządu Pan Marcin Łabędzki) podjął stanowisko o treści zgodnej z podjętą Uchwałą 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego w dniu 28 lutego 2020 r. 

 

Punkt 8 

Wnioski Członków Zarządu. 

 



 
 

Wniosków nie zgłoszono. 

 

Punkt 9 

Zakończenie posiedzenia. 

  



 
 

Posiedzenie zakończyła Starosta Hanna Iwaniuk. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

Starosta Hanna Iwaniuk– Przewodniczący Zarządu 

Wojciech Rychlik - Wicestarosta 

Marcin Łabędzki – Etatowy Członek Zarządu 

Jadwiga Ziółkowska – Nieetatowy Członek Zarządu 

Tomasz Ziółkowski – Nieetatowy Członek Zarządu 

 

 

Protokołowała: 

E. Szymczak  


